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 عنوان الرسالة:
مقاومت الاوسىليه على هرمىن الاديبىوكتيه, ومط الدهىن وبعض  يت لتاثيرائدراست بايىكيمي

العىاصر المضادة للاكسدة وعلاقتها بالسمىت في المرضى المصابيه بداء السكر مه الىىع 

 العراق-البصرة\الثاوي

: الأطروحة أوممخص الرسالة   
 52رجل و  52)خوسٍي هٌهن هصابٍي بداء السكر هي الٌىع الثاًً غٍر الوعخود على الاًسىلٍي الدراست شولج       

اهرأة(  24رجل و  26) الوخطىعٍي وعددهن خوسٍي اٌضا ( سٌت. اها بقٍت52( و )73اهرأة( حراوحج أعوارهن  بٍي )

( سٌت. اخضع الوخطىعىى 55( و )75حراوحج أعوارهن بٍي ) ولا ٌشكىى هي اٌت حالت هرضٍت وقد  فهن أصحاء

 blood sugar, BMI, insulinساعت( وحن اجراء الفحىصاث السرٌرٌت الخالٍت:  25جوٍعا الى فخرة صٍام )

hormone, C-peptide, adiponectin, lipid profile (Tg, Tc, LDL-C, VLDL-c and HDL) and 

insulin resistance.  حلعب دورا هاها فً الخسبب فً العدٌد هي الأهراض ٌوكي أى ًسخٌخج أى هقاوهت الاًسىلٍي

  .البشرٌت، هثل داء السكري، والسوٌت

College: Science                      Name of student: Douaa Jwaad Abdul Imam 

Dept: Chemistry          Name of supervisor: Prof.Dr. Adnan J. M. Al-Fartosy 

                                     Name of supervisor: Prof.Dr. Nadhum A. Awad  
Specialization:  Biochemistry             Certificate: Master 

Title of Thesis: 
Biochemical Study of the Effect of Insulin Resistance on Adiponectin, 

lipid Profile and Some Antioxidant Elements with Relation to obesity in 

Type 2 Diabetic Patients /Basrah- Iraq 
Abstracts of Thesis: 
   Fifty patients suffering from type II of diabetes (25 men and 25 women), and controlled 

with fifty healthy individuals (26 men and 24 women), in age between 36 -62 years. The 

two groups were matched for their blood sugar, BMI, insulin hormone; C-peptide, 

adiponectin, lipid profile (Triglycerid, Tc, LDL-c, VLDL-c and HDL-c) and insulin 

resistance parameters were calculated using HOMA2 calculator software. We can 

conclude that insulin resistance plays an important role in the pathogenesis of many 

human diseases, such as diabetes, obesity, and metabolic syndrome.  
 


